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SE STAROSTOU OPĚT NA TÉMA
"OBECNÍ MAJETEK"
V jenom 7 posledních loňských Zpravodajů jsme zpovídali starostu

Horních Počernic pana Lišku na téma obecního majetku. Chtěl jsem se
nyní s několikaměsíčním odstupem zeptat pana starosty, co je v těchto
významných záležitostech nového. Zaskočil mě však úvodní reakcí na
článek "Občane, plať!" ? pražského večerníku ze dne 7. února t.r. (pro
jistotu otiskujeme v plném znění):

Večerník Praha
List všech Pražanů 2,500 Kčs PÁTEK 7.února 1992 Ročník 11 Číslo 27

OBČANE, PLAŤ!
Jak federální ministerstvo vnitra
prodávalo, až prodalo

Praha (sch). Před následujícím vyprávěním náměstka praž-
ského primátora J. Valdy si dovolíme dát čtenáři stručný ná-

vod k četbě, který zní: Za každou řádkou si, prosím, připo-
meňte, že ministerstvo vnitra je státním organem, který má
jediné peníze — tvoje, vážený občane. Nn konci potom dodejte
— i tohle platím já. A třikrát zopakujte. A počkejte, co to
s vámi udělá."Fedcrální ministerstvo vnitra,

stavební výroba, postavilo- ob-
chodní objekt Trio v Horních
Počernicích. Stejná organizace
mčla zaplatit Prazc penále za
stavbu ubytovny Lhotka. Tak
jsme se k věci dostali a nabídli
jsme jim, že místo penále ve vý-

* Pokračování na str. 2

(Pokračování ze str. 1)
ši zhruba 30 miliónu korun: pře-
vezmeme od nicb Trio v Počcr-
nicích. To mělo stavební hodnotu
přibližně 28 miliónu korun a do-
hodu Jsme s ministerstvem vnitra
uzavřeli. My jsme začali postu-
povat běžným způsobem. shro-
máždili jsme nabídky zájemců
o koupi Tria, ale zhruba po pěti
měsících ministerstvo vnitra do-
hodu zrušilo s tím, že si objekt
prodá samo. To na úvod, zajíma-
vé to začíná být až nyní.

My jsme měli pět nabídek na
koupi objektu, nejnižší z nich
zněla na 40,5 miliónu korun.
Vzhledem ke konkurenci zájemců
mohu střizlivě odhadnout, že
jsme mohli objekt prodat za
pětačtyřicet miliónů. Ministerstvo
vnitra vypsalo vlastní výběrové
řízení, my jsme mu okamžitě

přcdali všechny nabídky kupců,
které byly u nás, aby mohly být
do nabídky zařazeny... a aby
stát mohl získat co nejvíce.

Výsledek jsme se dozvěděli po
delším pátrání — výběrové říze-
ní vyhrála firma, která v našich
nabídkách nebyla, a Trio dostala
zn 28 miliónu, korun. Jde o fir-
mu Mcrkurlus, to, co zaplaltila. je
proti nejnižším nnbídkám, které
jsme měIi, směšné. Spolu se sta-
rostou L15kou Jsme napsali stíž-

nost na přešetření postupu na
federální - ministerstvo kontroly,
odpověď zněla zhruba: Váženf,
vždyť se, vlastně nic nestalo,
protože prodejní cena překročila
stavební náklady o půldruhého
miliónu. Své tedy máme do-
ma..."

Komentovat netřeba, pokud však
hledá ministerstvo financí díry,
kterými mu vytekly loni peníze
z pokladny. Jednu nabízíme. Přísluš-
ní páni ministři si to mohou na
zasedání vlády vyřídit rovnou, ale
ncchceme je nutit. . . My to z da-
ni rádi zaplatíme.



Pane redaktore, musím se ohradit proti dvěma nepravdám v tomto článku.
Vůbec nechci tím nasadit bílé rukavičky špinavým praktikám Federálního
ministerstva vnitra, mám pouze zájem, aby se věci publikovaly tak, jak
se skutečně udály, tak tedy firma Mercurius, která TRIO koupila a také
již provozuje, od samého začátku a řádným způsobem nabídky magistrátu
předložila a za druhé stížnost na ministerstvo kontroly ČSFR jsem
podával jménem rady Horních Počernic, zcela bez součinnosti s magis-
trátem, který od okamžiku, kdy "iniciativu" -převzalo FMV, pouze nečin-
ně přihlížel.
Pane starosto, můžeme se tedy již vrátit k některým problematickým
otázkám, týkajícím se obecního majetku? Co třeba majetek bývalého
státního podniku UNIP, především oba domy služeb na Náchodské u ul.. ?
Tak pokud jde o Dům služeb I na křižovatce, ten byl prodán Komerční
bance Prahy 9 za 10 milionů Kčs formou výběrového řízení. I když jsme
o tento objekt projevili zájem, nemohli jsme pochopitelně takové na-
bídce konkurovat. Bylo nám zastupitelstvem Prahy 9 slíbeno, že druhý
objekt na Náchodské 754 nám bude předán bezplatným převodem k datu
1.1.1992. Bohužel však Obvodní úřad Prahy 9 po konzultacích s Minis-
terstvem financí prohlásil, že objekt bezplatně převést nemůže. Proto
jsme objekt zatím převzali do bezplatného užívání s tím, že jakmile to
bude možné, objekt převezmeme i majetkově, třeba i za nějakou symboli-
ckou úhradu, nebude-li převod bezplatný možný. Věřím a přesvědčil jsem
se, že ze strany OÚ Praha 9 nejde o nějaké majetkové manévry. Podobný
případ totiž nastal v Kyjích s bývalým stavebním dvorem UNIP. Jsme
s panem starostou Hlavničkou v permanentním a dávném vztahu a nedáme
se ani já, ani on.
Jak vypadá situace kolem Chvalské tvrze, která dále chátrá?
Je mi to velmi líto. Skutečně chátrá dále, stejně jako veškerý další
národní majetek spravovaný Státním statkem hl.m. Prahy. Stačí se podí-
vat do Certouz k bývalému Stárovu statku a nabydete pocitu, že jste
vstoupil do minulosti. Mám-li nějaké výhrady k práci magistrátu hl.m.
Prahy, pak mně vadí především, že existenci St. statku hl.m. Prahy již
dva roky zcela bez pardonu trpí. Věřím, že jednání, které svolává
magistrát na 20. února ve věci privatizace Státního statku, přinesou
konkrétní výsledky a ŽÉ zchátralé objekty se dostanou do správy těch,
kteří jejich stavu nehodlají dále přihlížet.
Pane starosto, je známo, že již celý rok bojujete s Ministerstvem
národní obrany o převod lokality Bíly vrch do správy obce za účelem
využití pro sociální, zdravotní nebo školské účely. Jak vypadá situace
dnes?
Zřejmě Vás opět, pane redaktore, musím zklamat. Snad ještě není všech-
no prohrané, ale poslední zprávy hovoří o tom, že do objektu, který
poslední voják opustil na Silvestra 1991, se mají stěhovat příslušníci
železničního vojska. Takže místo domova důchodců nebo léčebny dlouho-
době nemocných snad natáhneme na Bílý vrch koleje. Rád si nechám pora-
dit. Všichni si chceme pomáhat, ale opakovaná odpověd od Ministerstva
obrany i vyjádření kanceláře pana primátora mě o tom nepřesvědčují.
Dobrá, připusťme tedy, že pro armádu, byt jen železniční vojsko, má
Bílý vrch strategický význam. Jak tedy budete postupovat v případě
nepoměrně menšího objektu, pro obec však záležitosti zcela lidové,
totiž restaurace Nad koupalištěm, která zůstala údajně zatím v majetku
likvidovaného RaJ Praha 9?
Máte pravdu, tato restaurace nemohla být předmětem restituce, proto ji
stále drží v majetku st. podnik RaJ Praha 9. Nezbyde opět, než požádat
Obvodní úřad Praha 9, tedy zakladatele tohoto podniku, o převod do
majetku městské části Horní Počernice. Chceme-li totiž zachovat ráz
této lidové hospody, ale především možnost využívat přilehlý sál pro
hornopočernické spolky a sdružení, pak si musíme podržet především
práva majetková. Na druhé straně však chápu problémy Obvodního úřadu
Prahy 9, který má stejné finanční potíže jako kterákoliv jiná městská



část a přitom má provést likvidaci podniku Restaurace a jídelny tak,
aby neprodělal. Víme totiž, že z prodeje nebo pronájmu privatizovaných
jednotek na aukcích jdou peníze do národního fondu MSNMP.
Pane starosto, můžete vůbec nějak čtenáře potěšit?
Jak vidíte, tak nemohu. Hlavní příčinu současných problémů hospodaření
s obecním majetkem vidím především v nedostatečných kompetencích rněst-
ských částí hl.m. Prahy, uplatňování tuhého centralismu radou zastu-
pitelstva hl.tTK Prahy a neznalosti problematiky zákonodárců, to zna-
mená poslanců České národní rady. Velké problémy rovněž přináší pomalá
privatizace průmyslových závodů v Horních Počernicích a samozřejmě
nejen tam, ale po celé republice. Dnes již neváhám vyslovit přesvěd-
čení, že by Horním Počernicím bylo lépe mimo hranice hlavního města
Prahy. Vůbec nevyvolávám pomlčkovou válku, ale věřte, že současnými
kompetenčními a majetkovými, problémy jsme zcela decimováni . A to jsem
ještě nemluvil o problémech s Federálním ministerstvem vnitra, o otáz-
kách kompetencí ve správě komunikací, veřejné zeleně, o potížích
s městskou hromadnou dopravou vyplývajících z monopolu Dopravních pod-
niků, o problémech s navrácením bývalých hranic katastru Horních Po-
černic do původního stavu, o restitucích a jiných těžkostech. Chci
proto požádat čtenáře a občany, aby se kolem sebe dívali, o kompetenč-
ních problémech se informovali a tak trochu si o bytí a nebytí Horních
Počernic ve svazku hl.města Prahy udělali vlastní názor. Nevylučuji,
že využijeme příštích měsíců k tomu, abychom připravili po dohodě se
zastupitelstvem naší obce nějaký rozumný návrh na zjištění názorové
hladiny občanů, kteří by potom rozhodli o příští existenci Horních
Počernic.
Děkuji Vám za rozhovor. /HC/

OBČAN a OBEC
Poprvé v tomto roce se občané sešli se svými zástupci, aby poho-

vořili o problémech obce na veřejném zasedání místního zastupitelstva
dne 27. ledna. Zasedání se konalo tradičně v Domečku. Pozvaný zástupce
města přišel a tak jsme mezi sebou uvítali vedoucího odboru městské
policie p. ing. Rohrbocka. Blíží se jarní a letní měsíce a rádi by-
chom měli v obci bezpečněji.

Pan starosta Liška zahájil zasedání a přivítal hosty. Přesto, že
zasedání bylo první v novém roce, nehodnotil uplynulý rok zdlouhavými
čísly, ale vyzval občany, aby se porozhlédli po obci a sami posoudili
množství vykonané práce za minulý rok. Tvář obce se mění a všichni
věříme, že se nám podaří dál udržet tempo výstavby inženýrských sítí,
na které investoři FMV při budování svých sídlišť jaksi pozapomněli.
Pochvalu zaslouží zejména firma EKIS při budování kanalizace Vysokov-
ská, kde stavitelé uháněli s výstavbou tempem téměř kapitalistickým.

Do soukromí přešly téměř všechny obchody v H. Počernicích. Velkou
privatizací projdou i velké podniky. Zde by zastupitelstvo rádo vidě-
lo, aby se nekonzervovaly staré pořádky a podniky se privatizovaly
formou veřejné soutěže. Proto byl na první čtyři vypracován konkuren-
ční privatizační projekt v tomto smyslu. Bohužel o práci pro obec není
příliš zájmu. Kde jsou ty doby, kdy všichni chtěli pomáhat. Je proto
dobře, když občané navštěvují veřejná zasedání, protože alespoň tak si
může zatupitelstvo ověřit své závěry.

Ve svém vystoupení p. Ing. Rohrbock hovořil o založení a vývoji
mětstské policie v našem městě. Odbor městské policie má zatím 95
pracovníků, z toho 73 budoucích policistů. Všechno se rozjíždí velice
pomalu, protože chybí příslušné prováděcí předpisy. Tyto musí vydat MV
zároveň s vymezením pravomocí. Snahou městské policie je mít do roku



1995 cca 1500 policistů, kteří budou vykonávat službu v ulicích. Zatím
se buduje v Praze 16 až 20 služeben, které by měly mít příslušné vyba-
vení na úrovni. Každá městská část, která chce mít služebnu ve svém
katastru, by měla vytipovat vhodný nebytový prostor a pro tento účel
ho zajistit. Starosta ujistil hosta, že takový prostor zajistíme.
Městská policie by měla začít fungovat od letošního dubna. Z počátku
bude na Prahu 9 přiděleno asi 10 policistů. To je hrozně málo, protože
takový počet by byl málo jen pro Horní Počernice. Závěr tedy je, že
pro letošní sezonu nám městská policie zatím nemůže pomoci. Protože
však chceme věci řešit, rozhodlo se zastupitelstvo, že bude hledat
prozatímní řešení formou smlouvy s privátní bezpečnostní agenturou.

Nejdůležitějším bodem programu bylo schválení navrženého rozpočtu
na letošní rok. Peněz je jako na začátku každého roku málo, ale věří-
me, že velkou část rozpočtu pokryjeme z vlastních zdrojů, například
z poplatků. Proto byl rozpočet navržen jako schodkový se schodkem 6,6
mil.Kčs. To nám umožní hned od začátku roku plně investovat do rozběh-
nutých akcí a nedohánět vše na konci roku. Návrh rozpočtu byl zastu-
pitelstvem schválen.

V dalším příspěku se hovořilo o současném dopravním řešení v Hor-
ních Počernicích. Vzhledem k tomu, že zatím není možno hovořit o defi-
nitivních trasách dopravy, byl radě zastupitelstva uložen úkol - při-
pravit a předložit k široké diskusi obyvatelstvu variantní návrhy tras
dopravního řešení tak, aby po všech připomínkách a schvalování Doprav-
ním podnikem- vešly nové linky v platnost od 1.9.1992. Dopravní podniky
chtějí snížit počet autobusů na lince 223 z důvodů malého vytížení ve
špičkách. Zastupitelstvo s tímto záměrem vyslovilo důrazný nesouhlas
s tím, že bude dopravní komisí předložen rozbor s doporučenou úpravou.

Zastupitelstvo bylo informováno, že bude od 15.2.1992 zřízeno
parkoviště nákladních vozidel a autobusů v prostoru před Komeniem.
Parkoviště již funguje a tak se všichni těšíme, že nákladní automobily
a autobusy brzy zmizí z našich úzkých ulic a nebudou zatěžovat okolí
obytných domů.

Po diskusi, návrzích a schválení usnesení zasedání skončilo.
Probíhalo v konstruktivní atmosféře, bez konfrontačních prvků. Přes-
tože již začínalo .období chřipek, byla účast veřejnosti dobrá. Doufej-
•me, že to přispěje k větší vzájemné informovanosti a porozumění. Tak
příště nashledanou na 8. zasedání.

Ing. Zdeněk Soukup)
tajemník MÚ

Rada městské části
Praha - Horní Počernice

Poř. č .
2 0 . 2

2/92
1992

oznámeni
Místního úřadu v Praze - Horních Počernicích o novelizovaném znění
vyhlášek hl.m. Prahy o místních poplatcích schváleném Zastupitelstvem
hl.m. Prahy dne 19.12.1991 a z toh"o plynoucích změnách v oznámení
místního úřadu o místních poplatcích ze dne 11.4.1991 a 19.6.1991

Zastupitelstvo hl.m. Prahy na svém 12. zasedání upravilo svým
usnesením 12/10 něteré již dříve vydané, vyhlášky hl.m. Prahy. Upraveny
byly vyhlášky dále uvedené v bodě 1 a 2. Vyhlášky uvedené pod bodem 3
a 4 byly upraveny tak, že jejich správa byla převedena z města na
městskou část, tedy Horní Počernice. Proto poplatky vznikající na



základě vyhlášky 7/91 - místní poplatek z ubytovací kapacity v rekr-
reačních a vzdělávacích zařízeních a vyhlášky č. 18/91 místní poplatek
za rekreační pobyt, bude vybírána finančním odborem Místního úřadu
Praha - Horní Počernice. Změna vyhlášek je platná od 1.1.1992 a po-
platky je třeba místnímu úřadu odvádět od tohoto data.

1. Místní poplatek ze psů - mění se část. 1, písm, b), odst. 2-
oznámení MÚ ze dne 11.4.1991 a to takto:
činí-li poplatek více než 400,- Kčs, je splatný ve dvou stejných
splátkách, vždy nejpozději do 31. března a 31. srpna každého roku

2. Dislokační poplatek - mění se článek 4, odst. b) takto:
Sazba poplatku činí 10% ročně z částky rovnající se úhradě za
užívání prostor sloužících k podnikatelské nebo jiné výdělečné
činnosti

3. Místní poplatek z ubytovacích kapacit v rekreačních a vzděláva-
cích zařízeních
a) Poplatek z ubytovací kapacity v rekreačních a vzdělávacích

zařízeních na území Horních Počernic platí Místnímu úřadu
Horní Počernice právnické osoby, které zařízení vlastní nebo
které k němu mají právo hospodaření, a fyzické osoby, které
podnikají podle zákona č. 105/90 o soukromém podnikání občanů

b) Sazba poplatku činí Kčs 2,- za každé lůžko a den bez ohledu na
jeho využití.

c) Poplatková povinnost k městské části Horní Počernice vzniká
dnem zahájení provozu ubytovacího zařízení a zaniká dnem záni-
ku ubytovacích zařízení nebo změny jeho využití

4. Místní poplatek za rekreační pobyt
a) Poplatek za rekreační pobyt se platí Místnímu úřadu Praha-

Horní Počernice
b) Poplatek je stanoven stejnou částkou Kčs 10,- za osobu za

každý i započatý den, není-li tento den dnem příchodu
c) Poplatek vybírá pro správce poplatku fyzická nebo právnická

osoba, která poskytuje přechodné reakreační ubytování za ti-
pl a t u

d) Poplatek je splatný předem na předpokládanou dobu pobytu,
nejpozději v den jeho ukončení

e) Poplatku za rekreační pobyt nepodléhají osoby nevidomé, bez-
mocné a držitelé průkazek ZTP - P a jejich průvodci, dále
osoby, kterým je posktnut rekondiční pobyt. Dále osoby mladší
10 let a starší 70 let nebo osoby, kterým náležejí přídavky na
děti, vojáci základní služby a vykonávající civilní službu.

f) Poplatku neodléhají osoby ubytované v turistických ubytovnách
tělovýchovných jednot a sportovních klubů, pokud cena za
Ubytování nepřesahuje dvojnásobek výše poplatku.

Úplné znění vyhlášky hl.m. Prahy, kterou se mění a doplňují vyhlášky
o místních poplatcích, je zveřejněno ve vývěsce Místního úřadu Horní
Počernice v Jívanské ulici. Případné informace možno získat na finanč-
ním odboru MÚ.

Ing. Zdeněk Soukup
tajemník

Ivan Liška
starosta



Rda městské části
Praha - Horní Počernice

P o ř . č . 1/92
1 0 . 2 . 1992

-oznámení-
Místního úřadu v Praze - Horních Počernicích o regulaci neoprávněného
parkováni nákladních automobilů na veřejných prostranstvích a o zří-
zení parkoviště pro tyto automobily

Na veřejných prostranstvích naší městské části se velice rozmohl
nešvar, který hyzdí naše oko1í a může způsobit - a v mnoha případech
také způsobuje - vážné ohrožení životního postředí. Jedná se o stálé
parkování nákladních automobilů na území Horních Počernic. Tato vozid-
la, parkují tam, kde to jejich řidičům vyhovuje. Z těchto důvodů vypa-
dají Horní Počernice především v noci a ve dnech pracovního klidu
téměř jako odstavné parkoviště. Takové jednání nezodpovědných řidičů
zakazuje vyhláška č. 7/79 t z v. Parkovací řád, který platí pro celé
území hl.m . Prahy.

Rada městské části Praha - Horní Počernice, vedená snahou o zlep-
šení životního prostředí v obci, zlepšení vzhledu obce i zvýšení bez-
pečnosti a plynulosti dopravy, oznamuje všem občanům, ale i právnickým
osobám podnikajícím v obci, že dne 10.2. 1992 zřídil MÚ v Horních
Počernicích parkoviště určené pro parkování nákladních automobilů
v prostoru zpevněné plochy podél komunikace na Radonice u n.p. Komeni-
um.

Provoz tohoto parkoviště se řídí parkovacím řádem, který je pří-
lohou tohoto oznámení.

Řidiči, kteří nevyužijí možnosti parkování na zřízeném parkoviš-
ti, a i po 10.2.1992 budou k nočnímu parkování používat veřejné prost-
ranství, se vystavují nebezpečí postihu podle vyhlášky č. 7/79 NVP.
Tyto přestupky budou řešeny podle zák. č. 200/90 Sb. o přestupcích.
Dále se vystavují nebezpečí postihu podle zák. č. 418/90 Sb. o hl.m.
Praze tím, že mohou svými vozidly způsobit znečištění veřejných prost-
ranství .

Nepovolené parkování nákladních vozidel i autobusů na území měst-
ské části Horní Počernice bude předmětem stálé kontrolní činnosti
terénních pracovníků inspekce obecního pořádku, kteří jsou oprávněni
kontrolovat řidiče, případně vlastníky parkujících vozidel.

Věříme, že pochopíte naši snahu alespoň částečně zlepšit neutě-
šený stav v naší městské části a pomůžete nám v této snaze tak, aby-
chom se mohli soustředit na řešení dalších závažných problémů v otázce
životního prostředí v Horních Počernicích.

Jan Wágner
zástupce starosty

Ivan Liška
starosta

P a r k o v a c í ř á d

1. Parkoviště pro nákladní vozidla (dále jen parkoviště) zřídil MÚ
Horní Počernice

2. Parkoviště provozuje MÚ Horní Počernice spolu s n.p. Komenium
3. Parkoviště je zřízeno výhradně pro nákladní automobily s výjimkou

osobních vozů zaměstnanců n.p. Komenium, kteří zde mohou bezplat-
ně parkovt v pracovní době

4. Parkovat zde mohou jak vozidla soukromých podnikatelů, tak vozid-
la organizací (mimo organizace, jejichž provozovna je umístěna na
území Horních Počernic a umožňuje parkování vozidel)



Parkuje se podle parkovacích karet, které vydává odbor životního
prostředí MU po zaplacení příslušného poplatku
pondělí 8 hod - 11 hod a 13 hod - 10 hod
středu 0 hod - 11 hod a 13 hod - 10 hod
pátek 0 hod - 11 hod

6. Využívat parkovišzě mohou automobily v dobrém technickém stavu,
které nebudou způsobovat znečištění životního prostředí

7. Parkoviště je hlídáno a jeho provoz je pojištěn
8. Na parkovišti je zakázáno provádět výměn olejů, manipulaci s po-

honnými hmotami, mazadly a otevřeným ohněm a jakoukoliv další
činnost, která by mohla ohrozit životní prostředí

9. Parkovat zde nesmějí vozidla přepravující nebezpečný náklad,
hořlaviny, jedy a nadměrný náklad

10. Provozní doba parkoviště je od 0 hod do 24 hod. Brána na parko-
viště je otevřena od 6 hod do 16 hod, mimo tuto dobu umožní vjezd
a výjezd z parkoviště službu konající strážný

11. Strážný kontroluje místo parkování, které je určeno (označeno
tabulkou na plotě), určuje místo pro vozidla, která prostor
k parkování určen nemají, a může parkování odmítnout, zvláště
z důvodů obsažených v bodech 6, 7, 0

12. Strážný může povalil; parkování na jeden den (jednu noc), v těchto
případech vybírá od řidiče poplatek proti potvrzení sám.

13. Provoz parkoviště nesmí narušovat bydlení v bytovkách n.p. Kome-
nium (dlouhé zahřívání motorů, zkoušky a opravy motorů)

14. Přestupky proti tomuto parkovacímu řádu bude řešit MÚ podle zák.
č. 200/90 Sb. o přestupcích

Jan Wágner
zástupce starosty

Ivan Liška
starosta

Rada městské části Horní Počernice na svém zasedání schválila tyto

P o p l a t k y z a p a r k o v á n í

vozidla do 6 t vozidla nad 6 t

za 1 rok 3.500,- 5.000,-
za 1/2 roku 1.960,- 2.000,-
za měsíc 350,- 500,-
za týden 120,- 175,-
za den 20,- 35,-

Za vlek nebo přívěs se bude vybírat poplatek 50% - 75% poplatku
za vozidlo do 6 t.

Tyto sazby jsou použity na parkování nákladních automobilů na
parkovišti v prostoru zpevněné plochy podél komunikace na Radonice
u n.p. Komenium.

Jan Wágner
zástupce starosty

Ivan Liška
starosta



Na četné dotazy a připomínky občanů městských částí dotčených
provozem kbelského letiště, které se snášejí na odpovědné představi-
tele obecních zastupitelstev, odpovědělo velitelství letiště takto
(citujeme ) :

Sdělení o opatřeních ke snížení hluku
z letiště Praha - Kbely

Pro informaci - na historickém letišti Praha - Kbely uskutečňují
letecký provoz:
- 3. dopravní letecký pluk T.G. Masaryka
- Výzkumný ústav vojenského letectva
- Letecké opravny Kbely
- Výzkumný a zkušební letecký ústav (instituce leteckého průmyslu)

Dále je letiště Kbely používáno pro přílety a odlety vojenských
dopravních letounů a vrtulníků z jiných letišť a jako záložní letiště
Prahy-Ruzyně pro menší dopravní letouny. Hlavním uživatelem je 3. dip
T.G.Masaryka, který se vedle zabezpečování potřeb vojenské letecké
dopravy spolupodílí na letecké přepravě ústavních a vládních činitelů,
zajišťuje různé humanitární akce a provádí četné lety s nemocnými či
zraněnými pacienty ve prospěch civilního zdravotnictví.

Ke zvýšení četnosti u obou výzkumných ústavů nedošlo. Dochází
k výraznému snížení počtu letů s letouny MIG-21 po generálních opra-
vách v Leteckých opravnách Kbely.

Pro snížení hlučnosti byla již v průběhu roku 1991 a po projed-
nání se starosty přilehlých obcí v závěru měsíce ledna 1992 přijata
následující opatření.

Zásadním způsobem byly změněny trajektorie letů, především vrtul-
níků. Veškerý pohyb letounů i vrtulníků můž být v bezprostředním okolí
letiště pouze ve vzletovém a přistávacím sektoru, který je v prod-
loužení vzletové a přistávací dráhy. Navíc byl pro vrtulníky zvýšen
sestupový úhel klesání na mezní hranici (tím budou vrtulníky prolétá-
vající na přistání ve větší výšce cca o 70 až 100 m než doposud) a bod
přistání posunut o 1 300 m do středu letiště.

Pro všechny letouny a vrtulníky platí zákaz přelétávání obcí
KBELY, SATALICE, VINOŘ a H. POČERNICE v přízemní výšce.

Motorové zkoušky letounů se mohou provádět pouze v pondělí až
pátek v době 00,00 - 16,00 hodin na "přesně stanovených místech. Zálety
letounů typu MIG-21 pro svou hlučnost při startu v době 09,00 - 16,00
hod.

Ukončení výcvikového létání s dopravními letouny a vrtulníky
v noci bude dvě hodiny po západu slunce (což je nejmenší potřebné
minimum pro udržení rozlétanosti pilotů), tedy v zimním období maxi-
málně do 22,00 hod. V měsících duben až srpen maximálně do 23,00
hodin.

Pro snížení celkové hlukové zátěže, zvláště po 20,00 hod., bude
snížen počet použitých dopravních letounů a vrtulníků o 50%. To zname-
ná, že noční výcvik budou současně provádět max. .3 letouny nebo vrtul-
níky. Při výcvikových letech s letouny TU-134, 154 je nejzazší doba
jejich vzletu do 20,00 hod.

Přelety a odlety jednotlivých letadel budou koordinovány tak, aby
v zásadě nebyl narušován noční klid.

Dodržování přijatých zásad bude důsledně kontrolováno.

Pro případné stížnosti nebo informace je možno vyzužít telefonické
spojení:

velitel 330 - 41267
náčelník štábu 217 - 24347
letištní stanoviště řízení letového provozu 217 - 24361
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Dovolte mi, vážení občané, Vás ubezpečit, že je opravdu naší sna-
hou organizovat letecký provoz na letišti PRAHA-KBELY tak, aby Vás co
možná nejméně obtěžoval. Děkuji Vám za Vaše porozumění a věřím, že
přijatá opatření zajistí další snížení hlučnosti našeho provozu.

S úctou
plukovník Ing. Jiří Procházka

velitel 3. dip T.G.Masaryka

KNIHOVNA DNES
Podobně jako ekonomika naší společnosti tak i kultura se potýká

s neblahým dědictvím minulých desetiletí. Pro knihovny stále ještě ne-
existuje žádná legislativa - knihovnický zákon je ve stadiu příprav-
a tak existence každé městské nebo místní knihovny je "zaručena" jenom
dobrou vůlí městských a místních úřadů. Budiž ke cti hornopočernickému
místnímu úřadu, že ve svém rozpočtu stále pamatuje na knihovnu tak, že
může být zabezpečen její provoz a dostatečně zajištěný nákup nových
k n i h .

M i n u l ý režim neblaze poznamenal knihovny hlavně svojí snahou
o jejich "zestejnění". Bez ohledu na ty, kterým konkrétní knihovna
slouží, bez ohledu na požadavky občanů jednotlivých rgionů. Rozvoj
k n i h o v e n byl záměrně sjednocován včetně vytváření tzv. zvláštních
fondů zakázaných knih. Nebyla možnost doplňovat knihovny zahraniční
Literaturou.

Knihovny zápasí nadále s nedostatečnými prostorami i s produkcí
nakladatelství. Je naprostý nedostatek dětské literatury zábavné i na-
učné. Knižní trh je nepřehledný a informace o knižních novinkách téměř
nulové. Nemluvě o horentních cenách knih. Oproti tomu stojí stále
rostoucí zájem o knihovnu a informace.

Je potěšující, že můžeme za naši knihovnu konstatovat, že se
mnohonásobně zvýšil zájem o knihy mezi dětmi a mládeží. Je vidět už
snaha mnohých učitelů vést děti k samostatné práci - doplňovat si
látku ze školy samostatným studiem, přípravou referátů k učivu nejenom
do českého jazyka a dějepisu, ale i do předmětů naukových. Jistě by
měli z dětí radost všichni ti učitelé, kteří odvrhli diktát povinné
četby a dali dětem možnost vybrat si od jednotlivých autorů to, co si
ony zvolí samy. Možnost vlastního výběru a samostatného rozhodování
byla pro ně v tomto směru nepoznaná! Problém je ale v tom, že s odbor-
nou literaturou neumí pracovat. Pořádáme sice bibliografickou přípravu
pro žáky ZŠ, ale naše zkušenost není v tomto směru jednoznačná. Věno-
vat se každému dítěti individuálně, bez anonymity kolektivu, je zava-
zující pro ně i pro nás. Že je dnes v době videa, satelitů, počítačů
a počítačových her takový zájem mezi dětmi o literaturu, je pro nás
velice povzbuzující. Kde jinde bychom měli začít s obrodou než u vý-
chovy a vzdělání dětí!

Knihovna má sice speciální oddělení pro děti a mládež, ale toto
rozdělení je více méně orientační. Děti mohou využívat celého knižního
fondu. Mají v knihovně připraveno přes čtyři tisíce knih pro jejich
věk. Pro ně a pro dospělé čtenáře je pak v knihovně dalších pět tisíc
knih literatury naučné a devět tisíc knih beletrie. Knihovna odebírá
25 titulů novin a časopisů a kupujeme veškeré příručky, vztahující se
k soukromému podnikání, účetnictví, privatizaci, prostě všechno, o co
je v tomto směru zájem.

Za loňský rok měla knihovna veliký přírůstek nových titulů. Na-



koupily jsme osm set nových knih, mezi nimi i cizojazyčné knihy a en-
cyklopedie věnované hlavně jazykovým znalostem dětí.

Snad není třeba popisovat; knihovnu do detailů. Zveme všechny,
kteří u nás ještě nebyli, k návštěvě. Knihovna je v Náchodské ulici
644 a její otevírací doba je následující:

Pondělí: 14 - 19 hodin
Středa: 14 - 19 hodin
Pátek: 10 - 15 hodin

Rády Vám poskytneme informace i po telefonu - 060 704.
Nashledanou s Vámi se těší knihovnice

Barbora Šrámková
Božena Beňová

Místní lidová knihovna v Horních Počernicích Vás zve na

B U R Z U K N I H

vyřazený z fondů knihovny. Koná se v sobotu 20. března od 10.00 do
16.00 hodin v KS Domeček , Votuzská 322.

KNIHOVNY a HISTORIE
Definice pojmu "knihovna" podle Masarykova slovníku naučného zní:

Knihovna je soustavně uspořádaná sbírka knih nashromážděných k četbě,
studiu a k účelům informačním.

Ze zkoumání historie existence a života starověkých kultur byla
doložena i existence "prvotních knihoven" již v Asyrské, Babylonské
i Egyptské kultuře a v Číně pak od poloviny třetího tisíciletí před
naším letopočtem.

V Řecku nejvýznamnější byla Knihovna Alexandrijská. Římská kni-
hovna byla založena z válečné kořisti, kterou z východního tažení
přivezl Aemilius Paulus 160 let před Kristem. První veřejnou knihovnu
v Římě založil Asinius Pollio za panování císaře Augusta. Spolu se
zánikem říše Římské došlo i k zániku veřejných knihoven v různých
městech a částech říše.

V období středověku byly zejména v řádech Benediktinů a Augus-
tiniánů budovány klášterní knihovny. Další knihovny byly zřizovány při
chrámech a kapitulách, ale i dvorech šlechticů. Klášterní řehole ob-
sahovaly ustanovení, dle něhož byla klášterům uložena péče o zachování
a rozmnožování (opisem) knih. Díky tomu se zachovala část starověké
literatury. Světově proslulé byly např. knihovny Medicejské ve Floren-
cii, Vatikánská v Římě a Matyáše Korvína v Uhrách. Mezi nejstarší
patří veřejná a universitní knihovna v Praze, jejíž dějiny jsou spjaty
se založením Karlovy university r. 1340 císařem Římským a králem Čes-
kým Karlem IV.

Významným mezníkem v dalším rozvoji knihoven byl vynález knih-
tisku Johannesem Gutenbergem (vlast, jménem Johannes Gensfleisch 1393
- 1468).

Veřejné knihovny vznikající v XV. století byly budovány jako
městské a byly určeny vzdělaným vrstvám dospělého obyvatelstva. Škol-
ské knihovny středních a základních škol vznikaly v první polovině
XIX. století.



Podle záznamů ve školních kronikách našich obcí byla školní kni-
hovna ve Chvalské škole založena c.k. okresní školní radou v roce 1877
v počtu čtrnácti vázaných knih v ceně patnácti zlatých.' Lze předpo-
kládat, že ve stejném období byla založena i školní knihovna ve škole
v Horních Počernicích, protože v záznamu z roku 1079, kde se poprvé
hovoří o školní knihovně, je uvedeno, že až do 20. září obsahovala 22
svazků knih "Dětství maličkých" a 14 svazků knih slavnou c.k. okresní
školní radou v Karlině darovaných. Knihovna ve svépravické škole byla
zřízena při jejím otevření v roce 1934.

Povinnost zřizovat veřejné knihovny v obcích v Československu
vznikla na základě zákona vydaného v roce 1919, pro nějž byly vzorem
zákony v Anglii a Spojených státech amerických. Náš zákon jako první
stanovil, aby se daň na udržování obecní knihovny vyměřovala nikoliv
podle výnosu nájemného, nebo podle majetkového censu, ale podle počtu
obyvatel v obci trvale bydlících.

Podle kroniky obce Chvaly je zřízení obecní knihovny, bez přes-
ného udání data, spjato se jménem starosty (1890 - 1908) panem Václa-
vem Šplechnerem. lato knihovna čítala v roce 1914 již 310 svazků.
Z dostupných svazků kronik obce Horní Počernice a Svépravice nelze
přesně určit datum založení těchto obecních knihoven. Vzhledem k úzké
vazbě dějů a života v těchto obcích i v působení jedněch vyšších sprá-
vních orgánů lze předpokládat, že i zde byly obecní knihovny založeny
v časově ne příliš odlišném termínu než v obci chvalské. Po sjednocení
obcí zde začala působit jedna obecní knihovna, i když v počátcích
v odděleních umístěných v jednotlivých historických částech.

Ing . H. Antes

KUPONOVÁ PRIVATIZACE
V HORNÍCH POČERNICÍCH

Pro registraci kuponových knížek a další práce spojené s provádě-
ním kuponové privatizace v Horních Počernicích bylo zřízeno zvláštní
středisko v Základní škole v Chodovické ulici.

Zpočátku neměli pracovníci střediska mnoho práce, ale v lednu
1992 došlo k nárazovým návalům, takže zájemci o registraci čekali dvě
i více hodin na vyřízení. Je třeba říci, že toto středisko provádělo
služby i širokému okolí a mimo jeden případ nedošlo k narušení pořád-
ku .

Do dnešního dne bylo registrováno více než 10 tisíc kuponových
knížek. Středisko bude i po ukončení registrace provádět služby spo-
jené s kuponovou privatizací až do konce června.

Pracovníci ochotně poskytovali veškeré informace pro registraci
a v budoucnu rádi poradí při rozhodování a postupu v dalších Tázích
privatizace.

Redakce HPZ

KONEC ZBYTEČNÉ FRONTY
Není pochyb o tom, že dnes probíhající demokratický proces bude

jednou předmětem mnoho vědeckých pojednání a politických rozboru. To
bude argumentů a fundovaných doktrin o chybách jedné či druhé strany!

My, kteří dnes prožíváme toto bezesporu historické období v na-
šich dějinách, jsme pod tlakem různých situací a často jsme nuceni se
rychle rozhodnout o správném kroku. Pro některé případy musí být včas
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správná informace nebo také alespoň určité znalosti. Události však
pádí takovou rychlostí, že věci se stále mění a chybí potřebný pře-
hled.

Proto je nanejvýš důležitý způsob získávání seriozního zdroje
informací. Jedním z nich je periodický tisk a teď záleží na tom, který
je pro nás ten nejlepší. Široká otevřenost demokracii po listopadu
1909 umožnila vznik několika desítkám politických stran, dále vznik
nezávislých deníků (některým v uvozovkách) a také bulvárním plátkům. A
tady začíná ta hlavní potíž. Z konkurenčních nebo také i jiných důvodů
považují některé noviny čtenáře za "tvárný materiál" pro získání sen-
zací a tím vyšších nákladů nebo za příhodnou "politickou masu" pro
získání moci nebo i třeba obyčejných opozičních tlaků jakéhokoliv
druhu.

Tak jsme svědky různých katastrofických scénářů o očekávaných
tíživých dopadech ekonomické reformy na důchodce, mladé lidi, některé
profesní skupiny a pod. - nebo také ..." o účelnosti či vhodnosti
kuponové privatizace". Své úvahy přednášeli vysocí prognostici, odbor-
níci, ale také i redaktoři bulvárních časopisů, kteří to všechno ozna-
čovali dokonce za podvod. Konečně, čtenáři mohou sami posoudit, kdo to
psal. A potom přijde skupina chytrých propagátorů, kteří i někdy nevy-
bíravým způsobem ovlivní lidi a už se projeví "tržní mechanismus",
který odhalí, že spousta lidí nevěřila v úspěch této akce, protože
četli nesprávný tisk.

Pokud jde o to "vlastní rozhodnutí", je třeba konstatovat, že
masová propagace některých investičních privatizačních fondů (IPF)
nebudí příliš důvěry, protože se jedná také o "manipulaci s lidmi", na
jakou nejsme ještě zvyklí. Vždyť ty ohromné finanční náklady nakonec
bude muset někdo zaplatit, a na vrub koho, to už známe. Předáním ku-
ponů některým investičním privatizačním fondům se totiž držitel inves-
tičních kuponů (DIK) dostane do područí další "monopolní moci" a zba-
vuje se samostatného rozhodování o sobě v době, kdy to nejlepší teprve
přijde v dalších fázích kuponové privatizace, až budou známy pohyby
hodnot akcií podle nabídky a poptávky.

Není tedy rozumné zbavovat se svobody vlastního rozhodování o své
budoucnosti i dalším vývoji našeho hospodářství pohodlným řešením
pomocí investičních privatizačních fondů, které si vše nechají bohatě
zaplatit na vrub nerozhodných lidí.

V každém případě je nutné hledat správné informace a uplatnit při
tom "zdravý selský rozum" pro správné rozhodnutí.

Hodně úspěchů a pevných nervů v podnikání s cennými papíry!

pravodaj - zpravodaj • zpravodaj
oznámení

Místního úřadu v Praze 9 - Horních Počernicích - odboru ochrany život-
ního prostředí o opatřeních souvisejících s výstavbou kabelovodu na
ul. Náchodské a telefonních sítí v západní části obce.

Vážení občané,
naši obec čeká od 15.3. 1992 velká zkouška trpělivosti a tole-

rance. Od tohoto dne má totiž začít realizace dvou staveb na území
naší obce. Tyto stavby velmi podstatně omezí provoz v dotčených uli-
c í c h .

Na ulici Náchodské začne výstavba kabelovodu, jehož investorem je
SPT Telecom Praha. Stavba začne v prostoru křižovatky s dálnicemi a
postupně bude pokračovat až k benzinové stanici. Jelikož si technolo-
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gie výstavby vynutí uzavření jedné poloviny komunikace a provoz bude
řízen po 100 m úsecích semafory pouze po jedné polovině vozovky, žádá-
me Vás tímto pokud možno o maximální omezení osobní dopravy v dotčeném
úseku. Požadavek MÚ k magistrátnímu úřadu (ten bude vydávat dopravní
opatření) je úplně vyloučit z ul. Náchodské nákladní dopravu alespoň
po dobu výstavby kabelovodu. Tato stavba má skončit koncem října 1992.

Shodou okolností začíná ve stejném termínu stavba "Výstavba sítí
- Horní Počernice. Investorem je zde opět SPT Telecom.Tato akce se
většinou dotkne chodníků, ve kterých budou prováděny výkopy pro polo-
žení kabelů, současně bude realizováno několik překopů vozovek. Stavba
se týká těchto ulic (nebo jejich částí): Javorské, Náchodské, Božanov-
ské, Khodlovy, Keteňské, Studnické, Vysokovské, Březovické, Běchorské,
Lhotské, FMV II, Vojické, Lískovické, Spojenců, Rožnovské, Mezilesí a
Sekeřické. Zvláštní užívání těchto ulic končí 30.9. 1992.

Věříme, že pochopíte nutnost těchto staveb pro naši obec a hlav-
ně, že se obrníte trpělivostí.

Děkujeme za pochopení.
za DOŽP Jiří Vlček

Byty-nájemné
Vážení občané, nájemníci!

Správa bytového fondu MÚ Horní Počernice Vás chce seznámit s no-
vými úpravami nájemného v bytech, které jsou ve správě MÚ.

Vyhláškou FMF , MFČR a SR z 19.12.1991 se mění a doplňují vyhlášky
o úhradě za užívání bytu a za služby s užíváním spojené.

Od 1. ledna 1992 dochází ke zvýšení úhrady za služby spojené
s užíváním bytu .
Do těchto služeb patří: úklid společných prostor

společná televizní anténa
odvoz odpadu
výtahy
osvětlení společných prostor
revize a čistění komínů
prádelny a mandly

Úklid společných prostor - do úhrady budou zahrnuty mzdy domovníků a
náklady s tím spojené.
Společná televizní anténa - do úhrady je zahrnut: paušální poplatek za
zásuvku, údržba a opravy antén, revize.
Odvoz odpadu - odvoz tuhého domovního odpadu a popela.
Výtahy - úhrada za výtah je hrazena od 2 nadzem. podlaží. Budou zde
zahrnuty náklady na revize výtahů, revize el. vedení, náklady na
reviz. technika, na dozor výtahů, náklady na opravy a údržbu výtahů
(nátěry kabin, skla, poškoz. tlačítka, světlo a podob.)
Osvětlení společných prostor - úhrada za tuto službu zahrnuje: náklady
na spotř. el. energii, výměna a oprava elektroměrů, osvětlovacích
těles, výměna žárovek a zářiv. těles, opravy zvonků a elektr. vrát-
ných, náklady na spotř. el. energii pro společ. ventilátory digestoři
a opravy společných ventilátorů, dobíjení akumulátorů, náklady na re-
vize el. rozvodů, pronájem měřičů.
Revize a čistění komínů - komíny, které nejsou v každém bytě i nad
střechou zaslepeny, musí být z bezpečnostních a požár, důvodů udržo-
vány, a proto náklady za čistění a revize budou účtovány nájemníkům.
Prádelny a mandly - náklady na elektr. energii, revize zařízení a el.
instalace, opravy, pronájem měřičů (samostat. elektroměrů). (Tento
poplatek se týká pouze nájemníků, kteří budou prádelny využívat).
Úhrady za služby budou placeny zálohově s ročním vúčtováním v l.Q.
následujícího roku.



Výše úhrady bude stanovena poměrem podlahové plochy bytu k celkové
podlahové ploše domu.
Podlahová plocha bytu = součet obytné plochy místností a plochy ved-

lejších místností
Podlahová plocha domu = součet všech bytových, nebytových a společ-

ných prostor
Domníváme se, že vzniklé úpravy v platbách nájemného přinutí uživatele
bytů k větší všímavosti k dění v domě, aby vzniklé náklady na opravy
byl y co nejmenší.

Způsob platby ! ! !
Vzhledem k tomu, že vyhláška o zvýšení nájemného za služby je

v platnosti od 1.1. 1992, nebylo možné provést přepočet o navýšení
v předstihu a proto platby v l.Q. 1992 zůstanou nezměněny. D o p 1 a-
t e k za služby v l.Q. 1992 uhradí nájemník zpětně složenkou, kterou
obdrží společně s již navýšenými složenkami na 2.Q. 1992 (koncem měsí-
ce března).

Žádáme nájemníky, kteří platí SPOROŽIREM, aby po oznámení nové
(navýšené) částky provedli co nejdříve změnu na svém účtu a případné
rozdíly (než začne nabíhat správná částka) nájemník uhradí mimořádnou
složenkou, která bude opět předložena.

Dále oznamujeme, že výše uvedenou vyhláškou byly od 1.1.1992
zrušeny slevy na nezletilé děti.

Na závěr máme povinnost upozornit Vás na zvýšení čistého nájem-
ného od 1.7.1992 o 100%.

Libuše Bázová
vedoucí S B F

Nová adresa správy bytového fondu:
Náchodská 754 (1.patro), tel.: 605 64 51

D ě d i c t v í nesmírné ceny nám zanechali dva muži, na které budeme
v měsíci březnu vzpomínat s mimořádnou láskou a vděčností. Jan Ámos
Komenský (28.3.1592) o T.G. Masaryk (7.3. 1050). Plným právem lze
říci, že oba mají nesporný podíl na obnově samostatnosti našeho národa
v r . 1910 .

Na prvních stránkách Masarykova spisu "Světová revoluce" se set-
káváme s určitou nejasností v otázce naší národní samostatnosti. Tepr-
ve na str. 0 (vydání Čin 1930) končí jeho pochybnosti a váhavost. Sám
o tom píše:
"Isolace v Holandsku mi umožnila klidnou úvahu a promyšlení budo.ucích
úkolů. Památka Komenského, oživená hrobem na holandské půdě (Martien),
příklad jeho propagandy po tehdejším politickém světě, politické pro-
roctví - program "Kšaftu" - zaplašily zbytky pochybností a váhavosti.
Komenského Kšaft mi zůstal na cestě kolem světa vedle Kralické bible
denním národnostním a politickým mementem".

Dobře známe jeden z nejdůležitějších článků tohoto odkazu:
"Věřím i já Bohu, že po přejití vichřic hněvu, hříchy našimi na, hlavy
naše uvedeného, vláda věcí tvých k tobě se zase navrátí, o lide
český" .

Znovu se nacházíme na jedné z nejdůležitějších křižovatek našeho
národního života. Odkaz Komenského i Masarykův nás. čím dál naléhavěji
vyzývají, abychom beze zbytku přijali připravené dědictví. Jedině tak
je možné, aby vláda našich věcí zůstala v našich rukou a nedostala se
do rukou cizích.

J . K o t.ŕ b a t ý



společenská kronika
Významná životní jubilea, která oslaví v měsíci březnu 1992

j u b i l a n t i

97 let
Panochová Božena Trní 1172 30.3.1095
95 let
Wolframová Anna Lukavecká 459 4.3.1097
89 let
Chroustova Františka Na svěcence 1606 0.3.1903
87 let
Havlová Otílie Vysokovská 1154 15.3.1905
L h o t k o v á Marie T ř e b e š o v s k á 17 16.3.1905
Smlsal Petr Náchodská 430 21.3.1905
86 let
Cipínová Marie Náchodská 010 22.3.1906
Jelenova Marie Mezilesí 599 4.3.1906
Jenelová Marie Votuzská 102,9 4.3.1906
Havířová Marie 0ěluňskál040 21.3.1906
85 let
Petřík Josef Náchodská 1032 10.3.1907
Hejduková Marie Třebešovská 17 22.3.1907
Veselý Miloslav Trní 1100 27.3.1907
84 let
Buchar Libor Řešetovská 060 13.3.1900
Křížová Marie Vysokovská 1203 25.3.1900
83 let
Bartušková Růžena Khodlova 909 3.3.1909
Bartušek Jan Božanovská 1613 6.3.1909
Dušek Josef Náchodská 956 7.3.1909
Jelínková Marie Třebešovská 419 21.3.1909
82 let
Hájek František Dobšická 1012 2.3.1910
Kittnarová Růžena Dobšická 1011 13.3.1910
Luxová Libuše Náchodská 106 23.3.1910
Misková Julie Běchorská 1074 23.3.1910
Kyrnl Václav Náchodská 170 29.3.1910
81 let
Doubravský Bohuslav Březecká 774 3.3.1911
Šandová Judita. Březovická-1355 14.3.1911
Chroustova Růžena Otovická 153 10.3.1911
Klusáček Josef Mezilesí 1052 10.3.1911
Poupa Jaroslav , Votuzská 304 30.3.1911
00 let
Jindřichova Josefa Javorská 771 7.3.1912
Marková Helena Komárovská 1936 9.3.1912
Nováková Alžběta Vysokovská 1421 11.3.1912
Časarová Josefa Bartlova 47 17.3.1912
75 let
Pospíšilová Anna Šplechnerova 900 23.3.1917
Vinická Sofie Lipí 669 20.3.1917Při příležitosti Vašich jubilejních narozenin Vám přejeme do dalších
let pevné zdraví, štěstí a mnoho spokojenosti ve Vašem osobním životě.

Sbor pro občanské záležitosti



inzerce• inzerce •inzerce
Propan-butan
Každý čtvrtek bude prodáván propan-butan zastávkovým prodejem z auta.
0.00 Svépravice rybník Starák
0.20 hřiště Xaverov
0.40 základní škola Chvály
Cena náplní bude o něco vyšší, 2 kg za 29 Kčs, 10 kg za 107 Kčs
a 30 kg za 320 Kčs

Redakce HPZ p á t r á po videokazetě VHS, která byla natočena Ing.
Pivoňkou o Horních Počernicích 00. let. Naposledy byla kazeta veřejně
promítána při příležitosti oslav 900 let Chval. Prosíme o zapůjčení či
navrácení kazety.

! ! ! P O Z O R ! ! !
Správa bytového fondu Horních Počernic se přestěhovala do objektu
Náchodská 754, bývalý UNIP II, 1. patro. Nové telefonní číslo je
605 64 51.

S 0 U K R 0 M Ý O B C H O D 5 P A L I V E M
uhlí, dříví, koks
Jaroslav SLAVÍK

se skladem - nádraží
Mstětice

Vám nabízí za výhodných podmínek prodej uhlí, koksu, dovoz do domu,
včetně sobot.. Možnost dovozu i vlastními prostředky.
Začátek dodávek provádíme od pondělí 10.2. 1992
Výhody: jsme levnější na dopravě o 1 Kčs na 1q. Vyberete si uhli dle
svých požadavků. Zajistíme dovoz i nejkvalitnějšího uhlí dle Vašich
požadavků a finančníci! možností ihned.
Běžná nabídka + nutné počítat 4 Kčs za 1 q přepravy

Chemie s.p.
Praha 9- Horní Počernice

nabízí tato volná pracovní místa:
referent II - nákup a odbyt - vzdělání ÚS
technický prac. stavební údržby - vzdělání
ÚSO
dělnici na drob. balení výrobků - zaškolíme

Informace na tel. 06 59 51 linka 43
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inzerce • inzerce • inzerce
Soukromá prodejna 0 D U V I se těší na Vaši návštěvu.
Š. Brožová, Jívanská 577, Horní Počernice (dříve Nádražní,
v blízkosti ZŠ Ratibořické, nad pekařstvím).

Vyměním družstevní byt 3 + 1 v Kobylisích za stejný v Hor. Počernicích
Tel. do práce 05 36 014, večer 06 42 012.

PRODEJ KVĚTIN: po - ne 0.00 až 22.00
Objednávky svateb týden předem - věnce, kytice a stuhy (pohřební) do
6ti hodin od zadání. Smejkalová 3.

Sekeřická 730, vedle rest. U Voháků

Hledám důchodce produkt, věku na 4 hod. denně. S řidičským průkazem a
částečnou znalostí administrativní práce.
K doptání: Smejkal V., Sekeřická 730, vedle rest. U Voháků

PRAGA PRINT spol. s r.o.
Přijmeme 3 ofsetové tiskaře na stroje Dominant a Rotaprint a 1 pracov-
níka na obsluhu stroje na výrobu počítačového papíru.
Výhodné platové podmínky. Pracoviště Horní Počernice - Xaverov
Tel. 86 45 49

Rozvedená s dcerou (16 let) hledají podnájem - 2 místnosti u hodných
starších lidí. Výpomoc v domácnosti i na zahradě.
Písemné nabídky zasílejte na adresu redakce HPZ, Votuzská 322, Horní
Počernice.

Provádím kondiční masáže. Docházím do bytu - pouze k ženám.
Anděla Černá, Řešetovská 055, Horní Počernice, tel. 605 64 53

INZERCE V HORNOPOČERNICKÉM ZPRAVODAJI
Inzeráty se přijímají v KS Domeček, Votuzská 322, tel. 06 36 26 každé
pondělí od 9.00 do 10.00 hodin. Uzávěrka je vždy do 20. dne předcho-
zího měsíce.
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VELKÝ JARNÍ
PLES

FIRMY KABOUREK
s bohatým programem í tomboíou

28. března 1992 od 20.00 hod
sál hostince "U vodárny"
Ve Žlíbku 2, PRAHA 9, Horní Počernice

k
kabourek

PRODEJNY POTRAVIN Praha 9 - Jeřická 1830, tel.: 6855370
Praha 9 - Domkovská 1955, tel.: 863033,
Praha 10 - Turnovského 1966, tel.: 7820889, 7820977

Zajišťujeme pohodlné nákupy do tašky.
18



inzerce • inzerce • inzerce

IVECO FIAT S . p . A . - ARMABETON a . s . P r a h a
partneři v podnikání

Armabeton - 08 Horní Počernice - autorizovaný dealer (prodejce) užit-
kových a nákladních automobilů fy. IVECO, nabízí k prodeji všechny
modifikace těchto typů:

Duty
Daily
Turbodaily
EuroCargo - automobil roku 1992
Turbostar

prodej možný i formou leasingu

Bližší informace získáte: Armabeton-00, II. Počernice, tel. 861 341-9
linka 229 p. Giesler Lubomír - dealer
po 16,oo hod. tel 685 69 88 - privát

Provádíme předprodejní, záruční a běžný servis včetně výměny a doplňo-
vání olejů FIAT LUBRICANTI jako autorizovaná opravna automobilů IVECO.
Náhradní díly zajistíme do 24 hod.

PROGRES SERVIS, Jívanská 633, Horní Počernice

přijme prodavačku vyučenou v oboru elektro (nebo delší praxe v oboru)
Tel. 605 54 80
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DOMEČEK
kulturní středisko Osvětové besedy MÚ, Votuzská 322, tel. 06 36 26

Nabídlo pořadů na březen 1992

D I S K O T É K Y - k a ž d o u n e d ě l i o d 1 8 . 3 0 d o 2 2 . 3 0
dva diskžokejové
zajímavé diskoefekty

10.út TEN DĚLA TO A TEN ZAS TOHLE
divadelní představení
(zadáno pro MŠ a ZŠ v Horních Počernicích) 9.00 a 10.30

28.so. DISKOTÉKA PRO RODIČE
ANED MLÁDEŽI NEPŘÍSTUPNO

20.00 Nezůstávejte tento večer sedět doma u televize a přijďte si
zatančit s partou přátel. Gramofonové desky s hity 60. a 70
let vybral diskžokej Petr Sitta a možná Vám připomenou dobu
oblíbených "čajů". Příležitostí k tanci není v Horních Po-
černicích zrovna moc a sezóna už pomalu končí - tak tedy
neváhejte ! ! !

27. pá. OBJEVENÍ AMERIKY aneb OMYL KRYŠTOFA K0LUMBA
divadelní představení
(zadáno pro ZŠ v Horních Počernicích) 9.00 a 10.30

20.so. B U R Z A K N I H vyřazených z fondu MLK
10.00 - 16.00

Březnová nabídka bude ještě rozšířena o jedno večerní představení
Bohužel se nám do uzávěrky HPZ nepodařilo upřesnit termín konání.
Sledujte plakáty KS DOMEČEK.

T Ě Š Í M E S E N A V A Š I N Á V Š T Ě V U ! ! !

20



KINO OKO
2.po. Smrt pelikána NSR Mládeži do 12 let nepř.
3.út. Příběh rozpadajícího se

manželství, v. němž muž rafino-
vaně připravuje smrt své ženy

6.pá. Moucha II. USA Mládeži do 15 let nepř.
7.so. Fantastický horor, genové
8.ne. dědictví změnilo člověka

ve zrůdu

9.po. Causa Wardových USA Mládeži do 15 let nepř.
10.út. Soudní případ, který proti

sobě staví otce a dceru

13.pá. Muž s cejchem smrti USA Mládeži do 15 let nepř.
14.so. Nelítostně proti jamajské
15.ne. narkomafii a černé magii

v Chicagu

16.po. Kladivo na čarodějnice ČR
17.út.

20.pá. Oheň USA Mládeži do 12 let nepř.
21.so. Katastrofický film o mužích
22.ne. bojujících s hořícím peklem

23.po. Lola Zipper Fr. Mládeži přístupno
24.út.

27.pá. Smrtící bumerang USA Mládeži do 15 let nepř.
28.so. Psychologicko-kriminální film
29.ne.

30.po. Číslo 5 žije USA Mládeži přístupno
31.út.

Program na měsíc březen 1992

8. ne. Jen počkej, vlku!
15.ne. Honza málem králem
22.ne. Princezna na hrášku
29.ne. Daryl

Změna programu vyhrazena.
Hrajeme ve všední dny od 20 hodin, v neděli od 15, 17.30 a 20 hodin
Předprodej vstupenek v úterý a pátek. Telefon 860 697
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